
Jegyzőkönyv 
 

 

Készült: Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. november 27. napján 

az id. Kapoli Antal Művelődési Házban 18
00

 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

  Horváth Ferencné   külsős alpolgármester 

  Erdős Sándor János képviselő 

  Horeczki László  képviselő  

 Lóki József   képviselő 

 Pintér Gergő  képviselő 

 Rózsa János  képviselő 

 

 Dr. Horváth Zsolt  jegyző 

 Tompos Csilla  titkársági ügyintéző 

 

 Lábodi Diána   SZASZK intézményvezető 

 Keserű Valéria   Művelődési Ház vezető 

 Bőthe Istvánné   Óvodavezető 

   

Bejelentéssel távol maradt:  

Benke József   alpolgármester 

Tálos Zoltán  külsős alpolgármester 

 

A lakosság részéről jelen van: 23 fő. 

 

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket.  

Megállapítja, hogy Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 tagjából 6 fő  

megjelent, így a közmeghallgatás határozatképes, azt megnyitja. Karsai József polgármester 

javasolja, hogy a közmeghallgatáson a képviselő-testület a meghívóban szereplő napirendet  

tárgyalja. 

 

 

Napirend: 

 

 

1. Beszámoló Kadarkút Város Önkormányzata 2017. évi gazdálkodásról 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

2. Kadarkút Város Önkormányzata 2018.évi feladatainak tervezése 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

3. Egyebek 
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A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

182/2017.(XI.27.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

meghívóban szereplő napirendet elfogadja. 

 

 

1. Beszámoló Kadarkút Város Önkormányzata 2017. évi gazdálkodásról 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

 A Kadarkút Város Önkormányzatának képviselő-testülete eddig a 2017-es évben 19 

nyilvános és 9 zárt ülést tartott. Ülésein 181 határozatot hozott és 14 rendeletet alkotott. A 

Képviselő-testület Humánügyi Bizottsága 6 nyilvános és 9 zárt ülést tartott, ülésein 71 

határozatot hozott. A Képviselő-testület Pénzügyi és Gazdasági Bizottság 4 ülést tartott és 16 

határozatot hozott.  

Úgy gondolom, hogy a képviselő-testület üléseinek száma jóval meghaladja a törvényi 

kötelezettséget. 

 

A 2017-es évben a költségvetési rendeletet többször módosította a képviselő-testület. A 

költségvetési főösszegünk jelenleg779.536.844 forint. Ennyi kiadással és ennyi bevétellel 

számoltunk. A harmadik negyedév végéig 680.362.753 forintot költöttünk ill. ennek 

megfelelő bevételünk volt. Valószínűleg a módosított előirányzatot teljesíteni tudjuk. Az 

önkormányzat gazdálkodása kiegyensúlyozott. Hitel felvételre az önkormányzat nem szorult. 

Hitelfelvétel ma már csak kormányzati engedéllyel lehetséges.   

Sem az idei évben sem tavaly nem volt szüksége az önkormányzatnak rendkívüli támogatás 

igénylésére. 

A költségvetés tervezésekor a kiadásokat mindig a maximumon tervezzük. 

 

Az önkormányzatok gazdálkodásában egy fontos változás történt. Bevezetésre került az ASP 

rendszer. A kormányzat ezen a rendszeren keresztül látja az önkormányzat gazdálkodását. Ez 

azt jelenti, hogy minden számlához előirányzatnak kell, kapcsolódnia. A működésre szolgáló 

állami támogatásokat arra a célterületre, kötelező önkormányzati feladatra kell fordítani, 

amelyre azt az állam biztosítja. Ezeknek a felhasználásáról pontosan el kell számolni. A 

források átcsoportosítására nincs lehetőség. 

Ha az önkormányzat valamilyen fejlesztést, beruházást szeretne végrehajtani, ahhoz saját 

bevételre van szükség. A saját bevételek a lakosságtól befolyó adókból keletkeznek. 

 

A 2017-es évben megvalósult fejlesztésekről is szeretnék beszélni. Régi jogos kívánalom volt 

a Vótapusztai út felújítása. 60.200.000 forint rendkívüli támogatást kaptunk erre a célra az 

államtól.  

 

A tornaterem felújításának 22.963.895. forint volt a beruházási összköltsége. Ehhez a Magyar 

Állam pályázat formájában 19.519.311 forintot biztosított. Kadarkút Város Önkormányzata 

3.444.584 forintot tett hozzá önerőként. 

A tornatermünk már nagyon leromlott állapotban volt, amelynek nagy része a szándékos 

rongálásnak köszönhető. A tornaterem külső homlokzatát az önkormányzat saját erőből újítja 

fel. 
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2017.-es évben a gyermeket nevelő családok számára kedvező intézkedése volt a képviselő-

testületnek az, hogy minden Kadarkúti gyermek számára ingyenessé tettük az étkezést az 

iskolában. Azokat a családokat is támogatnunk kell, ahol a szülők dolgoznak és nem 

jogosultak semmilyen más támogatásra. 

 

Bérrendezést hajtottunk végre a közszvérában. Erre azért is szükség volt mert a 

kormányhivatalok nagyobb bérekkel csábítják el a képzett kollegáinkat. 

Ezek a bérek még mindig az átlag alatt vannak, itt is várjuk a kormányzati szerepvállalást. 

 

2017. évben az ASP rendszer bevezetésére 6.000.000 forintot kapott az önkormányzat. 

Ezzel a rendszerrel én nem értek egyet, mert a helyi képviselő- testület és a polgármester látja 

azt, hogy mire kell forrást biztosítani. 

 

Elkezdtük a mini bölcsőde kialakítását, amit 2018.01.01. napján át kellett volna adnunk. Ez 

nem sikerült, mert a támogatói döntés későn érkezett meg. Közbeszerzést kell kiírnunk az 

eszköz vásárlásra. Bár az eszközöket télen be tudnánk szerezni, de letelepíteni már nem 

tudjuk őket. A mini bölcsőde átadását április-május hónapra tervezem. 40 millió forintot 

kaptunk a kialakításra, ezt a bölcsödéhez szükséges eszközök, bútorok, konyhai eszközök, 

textiliák, játékok, fejlesztő eszközök beszerzésére és az óvoda udvar teljes felújítására kell 

fordítanunk. Az egyik csoport lesz átalakítva mini bölcsődévé. A beruházáshoz az 

önkormányzat 4.189.077 Ft önerőt biztosít. 

 

A belterületi vízrendezés EU-s pályázat, amelyet jelen pillanatban megnyertünk, és ebből a 

Pipacs utca vízrendezését fogjuk megoldani. A tervező kiválasztása van folyamatban. Az 

előtervek  elkészültek. Az engedélyezéshez vízjogi engedély szükséges így ez időben 

elhúzódhat. 

 

A kommunális adó kinntlévőségeket megpróbáljuk behajtani, mert a közteher viselés 

mindenkire vonatkozik. A lakbér hátralékokat is igyekeztünk behajtani. Helyi iparűzési 

adóból a tervezettnél több folyt be, és a kintlévőségeket is igyekeztünk behajtani. 

 

2017. évben 100 közfoglalkoztatott dolgozott az önkormányzatnál. 78.827.410. Ft 

bértámogatást kaptunk a foglalkoztatásukra.  

Ez a rendszer a közfoglalkoztatás arányában dologi költségekre is nyújt támogatást, melynek 

összege 2017. évben 14.289.319 Ft. volt. 

Nagyon tisztelem azokat, akik a közfoglalkoztatásból elmentek dolgozni. Sok dolgozni akaró 

emberre lenne szükség. Varrodába kellene 50 varrónő, a Vótai kastélyba kellene ápolónő, az 

épülő szenvedélybetegek otthonába szükség lenne ápolókra. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

A képviselő-testület a beszámolót tudomásul vette. 

 

 

2. Kadarkút Város Önkormányzata 2018. évi feladatainak tervezése 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A 2018. évi tervekről szólnék pár szót. A 2018-as évben az ideihez hasonló költségvetési 

főösszegre számítunk.  
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Lakossági adóemelést a képviselő-testület nem tervez. 

 

A 2018. évi terveink között szerepel az egészségház megépítése Kadarkúton. A napokban a 

támogatói döntés aláírásra kerül. 160 millió forintos összköltséggel új orvosi rendelőt védőnői 

tanácsadókat, fogorvosi rendelőt építünk a képviselő-testület döntése értelmében a katolikus 

templom melletti területen. Az új egészségház 100%-os támogatással épül. 

A nevelési tanácsadó épülete lebontásra kerül. 

A régi orvosi rendelő elavult és abban 49%-ban a környező települések is tulajdonosok. Velük 

is folytattunk egyeztetéseket az épület hasznosítására de ezek nem jártak sikerrel. 

 

Tervezzük a katolikus templom felújítását is. 

 

Tervezzük kamerarendszer kiépítését a fő útvonalakon, hogy a rongálásokat vissza szorítsuk. 

 

A 2018-as évben szeretnénk egy játszóteret is megépíteni, a gyerekek részére. 

 

A képviselő-testületi üléseket addig a Somogy TV közvetítette, de időközben átalakultak és 

kevesebb lett a kapacitásuk. Ezért úgy döntöttünk, hogy létrehozunk egy önkormányzati 

hírcsatornát. Ehhez 2 millió forint pályázati forrást nyertünk. Az alapvető felszerelés 

megrendelésre került. Bízom benne, hogy a januári képviselő-testületi ülés már a helyi 

hírcsatorna közvetítésével működik. Később heti rendszerességgel működne a híradás. 

 

A lakosság létszám drasztikus csökkenésének megakadályozása érdekében gondolkodom 

önkormányzati bérlakás építésében, így a fiataljainkat itt tudnánk tartani. Ehhez hitelfelvételre 

van szükség, mert ezt önerőből nem tudjuk megoldani. Égető probléma, hogy szakembereket 

tudjunk a településre hozni. 

A meglévő bérlakásainkat fel kellene újítani. 

 

Szeretnénk egy olyan ivóvíz kutat létesíteni, amely az egész település biztonságos ivóvíz 

ellátását garantálja, még akkor is ha nyáron nagyon meleg van, Vóta pusztától egészen 

Hódospuszta végéig. 

 

A gyermekélelmezési konyha külső felújítását tervezzük. A konyhát korszerű gépekkel, 

eszközökkel, edényzettel, a XXI. századnak megfelelő hulladékhasznosítási eszközökkel 

szeretnénk felszerelni. Erre a pályázatot beadtuk 20 millió forint értékben. 

 

Köszönöm, hogy meghallgattak. Ha valakinek van az elhangzottakkal kapcsolatban kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, az kérem, hogy tegye meg. 

 

Kérdezték tőlem korábban, hogy miért nem engedjük, hogy Kadarkútra egy nagy bevásárló 

központ települjön. Miért nincs Kadarkúton TESCO vagy LIDl. 

Nálam még nem jelentkezett senki olyan szándékkal, hogy ilyet szeretne építeni. 

Szívesen fogadnám a megkeresésüket, de a településen és a vonzáskörzetében kicsi a vásárló 

erő. 
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Keserű Valéria Művelődési Ház vezető 

Ha nagyobb áruház betelepül, akkor a kis családok kereskedelmi egységeit be lehet zárni. Aki 

akar be tud vásárolni Kaposváron. 

 

 

 

Gál Zoltán Kadarkút,  Rákóczi  utca 24. szám alatti lakos 

A Rákóczi utca vízelvezetése mikor lesz megoldva, illetve a járda a Rákóczi utcában mikor 

lesz megjavítva. 

 

Karsai József polgármester 

A belvíz elvezetés második üteme a Rákóczi utca. A probléma az, hogy az előterv szerint a 

Rákóczi utca vízelvezetésének a teljes megoldása 80 millió forint. Jelen pillanatban az első 

körben 20 millió forintot nyertünk, amely összeg a Pipacs utcára volt elég. A pályázaton 120 

millió forintot kértünk és 20 millió forintot kaptunk.  

A járda felújításhoz egyenlőre nincs szakemberünk, a tavasszal folytatjuk a járda felújítást. 

 

Karsai József polgármester 

A képviselő-testület a belterületi utcák forgalom szabályozásának a kérdésével sokat 

foglalkozik. Olyan kérdések vetődnek fel, hogy a rönkszállító autók bemehessenek-e az 

utcákba, a buszok és kamionok parkolhassanak-e az út szélén? Ezek az utak nem erre vannak 

tervezve. Úgy gondolom, hogy övezeteket kellene létrehozni ahonnan ezeket az autókat 

kitiltanánk. 

Mivel a lakosság részéről többen itt vannak, szeretném megkérdezni a lakosság véleményét 

ezzel kapcsolatban 

 

Gáyer János Kadarkút, Rákóczi u. 20/A. szám alatti lakos 

Az a véleményem, hogy nem kellene megengedni, hogy ekkora autók bejárjanak és tönkre 

tegyék az útjainkat. 

A Körmendi és a Kossuth utca sarkán lévő STOP táblát ki kellene cserélni, mert teljesen 

lekopott. 

Miért kell eltűrni Kadarkúton, hogy minden nap tüzelnek? A környező településeken egy 

héten egy napon tüzelnek, és meg vannak a tüzelés szabályai. 

 

Karsai József polgármester 

Megnézem és cseréljük a táblát ha szükséges. 

 

Minden héten lesz egy olyan nap amikor a zöld hulladékot elszállítjuk, majd ledaráljuk és 

összepréseljük. 

Az önkormányzatnak jelenleg is van egy olyan hatályos rendelete, amely a város területén a 

tűzgyújtást szabályozza. Ha ezt betartanák, úgy gondolom, nem lenne semmi probléma. Lehet 

a rendeletet szigorítani, de ha nem tartják be akkor nem érdemes. Ha a Katsztrófavédelem 

jegyzőkönyvet vesz fel akkor a bírság 50.000 forintnál kezdődik. 

 

Mivel közeledik az Advent időszaka, mindenkit szeretettel várunk vasárnaponként az Adventi 

vásárunkba és rendezvényeinkre. 

Kívánok mindenkinek Békés Boldog Ünnepeket. 

 

Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul 

vette. 
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Egyebek napirendi pont keretében kérdés és hozzászólás nem hangzott el. 

 

Karsai József polgármester megköszönte a részvételt, és a közmeghallgatást 19
00

 órakor  

bezárta. 

 

Kmft. 

 

 

 

 Karsai József Dr. Horváth Zsolt 

 polgármester jegyző 


